
   
NOTAT 

 

 

Referat til Grønt Forum møde den 16. november 

2023 kl. 16-18, Rådsalen, Kongensgade 18, 

Slangerup. 
Formand Brian Petersen – Friluftsrådet  

Næstformand Ursula Lange – DN Frederikssund  
Per West – Jægerrådsformand  

Kirsten Bøgeskov Mortensen – Dansk Vandrelaug 
Karin Blendstrup Jensen - Frederikssund Kommune  

Mette Rask Jensen- Frederikssund Kommune 

Henriette Andersen – Frederikssund Kommune 
John Hansen – DOF Frederikssund 

Bent Mariager – Frederikssund Grønne Nabofællesskaber  
Niels Eghøj Nielsen, Nordsjællands Landboforening  

Ida Dahl-Nielsen – Naturstyrelsen Nordsjælland 

Jeff Christensen - BUS  

Ikke tilstede 
Søren Finn Andersen - Frederikssund vandråd (udtrådt) 

Hanne Døcker – Frederikssund Klimaforening  
Niels Nielsen – Kulturrådet -KUF 

 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Orientering om referat fra 11. maj 2023 lagt på hjemmesiden 

www.frederikssund.dk/Borger/Natur-og-trafik/Natur/Groent-Forum 
3. Orientering fra administrationen  

Budget- blev øget med drift penge til vandløbsregulativ. 
    Ursula spørger om prioritering  
    Mette: 

- Opmåling og oprensning af vandløb, så de lever op til 
vandløbsregulativet samt revurdering af nuværende regulativer. Der 
vil også blive foretaget en revurdering af klassificering af vandløb 
som enten offentlige eller private. 
 

- Driftsmidler til indsatsplan for Kæmpebjørneklo. En indsatsplan sikre 
kommunens mulighed for at fjerne Kæmpebjørneklo på lodsejers 
regning, hvis lodsejer ikke selv sikrer en bekæmpelse. 
 

 
- Kystbeskyttelsesprojekter er lodsejer finansieret -Frederikssund 

Kommunes udgifter vil blive tilbagebetalt af 
kystbeskyttelseslaget, når der er givet en tilladelse til anlægget. 
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• Hyllingeriis: Der er givet tilladelse til kystbeskyttelsesanlægget. 
• Kulhuse tilladelsen har været i høring - politisk behandlet i 

januar. 
• Frederikssund Nord: langt til en tilladelse 

• Frederikssund midtby: langt til en tilladelse 
 

- Skuldelev Ås v/ Grønt Forum 
Ursulas bemærkninger blev gennemgået. 
Timmo får svar fra Frederikssund Kommune. 
Frederikssund Kommune vil komme med tilbagemeldinger på 
bemærkningerne på næste møde den 29. februar 2024. 
 

4. Opfølgning fra KNE- ekskursion den 17. august 2023 v/GF 
Ursula og John havde bemærkninger til plejeplan for Græse Ådal 
Per: Rovfugle og høje træer et problem for agerhøns kyllinger 
John: Jagt er ikke med i plejeplanen  
Beslutning at bemærkninger fra Per ikke indarbejdes i planen. 
Ursula: Skilt eller hegn ved retriverklub. 
 

5. Forslag til kommissorium for udvalg og arbejdsgrupper for Græse Ådal 
v/GF  

• Frederikssund Kommune foreslog, at udvalgets medlemmer er 
2 medlemmer fra Grønt Forum og 2 medarbejdere fra 
Frederikssund kommune og at ad hoc arbejdsgrupper kan 
inddrage repræsentanter fra øvrige relevante foreninger. 

• Brian sørger for et nyt revideret kommissorium til næste møde 
den 29. februar 2024. 
  

6. Beslutning af fælles høringssvar til plejeplan for Græse Ådal v/GF 
Frederikssund Kommune vil komme med tilbagemeldinger på 
bemærkningerne på næste møde den 29. februar 2024. 

7. ”Bordet rundt” – kort orientering fra foreningerne. 
8. Oplæg til KNE-møde i foråret (frist til administrationen i januar) 
9. Forslag til nye mødedatoer 2024  

• 29. februar 
• 16. maj 
• 22. august – Fælles besigtigelsestur med KNE? 

• 21. november 
• Udvalgsmøde med KNE ½ år inden budgetforhandlinger 

- Ursula vil gerne have KNE med til et GF-møde 
- Kommuneplan- Pkt omkring 15 % i lokalplaner 
- Per: Solcellepark i Vinge 

  
 

10. Næste møde 
11. Evt. 

 
Liste med forslag til punkter til kommende møder: 
 

- Klimahandlingsplan 
- Planstrategi 
- Kystprojekter 
- Vandressourcecenter 


